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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL COM ARCAL 
DE L’ALT PENEDÈS DEL DIA 15 DE MAIG DE 2014 
 
A Vilafranca del Penedès, a les 19:30 hores del dia 15 de maig de dos mil 
catorze, es reuneix a la sala de sessions de la seva seu el Ple del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès, amb la finalitat de celebrar sessió ordinària amb els 
assistents ressenyats tot seguit: 
 
ASSISTENTS:   
OLIVELLA PASTALLÉ, FRANCESC, President  CIU 
SALIUS GUMÀ, JESÚS, vicepresident primer ERC 
ROSELL MEDALL, MARIA ASSUMPTA, vicepresidenta segona CIU 
PLANAS VILANOVA, FERRAN, vicepresident  tercer CIU 
GUSI AMIGÓ, RAIMON, vicepresident quart CIU 
LLOP FERNÀNDEZ, LLUÏSA MARIA, vicepresidenta cinquena ERC 

 
BOSCH MORGADES, JORDI CIU  
BRUNA COMAS, JOSEFINA CIU  
GALIMANY BONATERRA, JOAN MARC CIU  
MARTÍNEZ GONZÁLEZ, VALENTINA CIU  
MASDEU BAQUÈS, DAVID CIU  
ROJO SÁNCHEZ, XAVIER CIU  
SOLER VIVES, SANTI CIU  
TUYÀ MANZANERA, MARIA JOSEP CIU  
VALLÈS DOMINGO, SERGI CIU  
VILLANUEVA PIN, MARIA CARMEN CIU S’incorpora al 2n punt  
BERNABÉ RODRÍGUEZ, MÒNICA PSC  
BOLET OLIVELLA, NÚRIA PSC  
CASAS MATEO, SERVAND PSC  
DE LA CRUZ MUÑOZ, CISCO PSC       
GABARRÓ CASANOVAS, MARCEL PSC  
INIESTA ZARZA, JOAN PSC  
MARTÍNEZ BRAVO, FILO PSC S’incorpora al 2n punt 
MÈRIDA LÓPEZ, SUSANNA PSC  
ROMERO GAMARRA, FRANCISCO PSC  
TILLO BAGES, JOSEP MARIA PSC  
VALLS COMAS, LLUÍS PSC  
PAGÈS PONT, POL ERC  
CALDENTEY QUEROL, LUÍS F. PP  
JIMÉNEZ MORERA, CARLES PP  
RUS SÁNCHEZ, ÀNGELA CUP-PA  
ANFRUNS DAVÍ, JOSEP ICV-EU-A-E  

 
Gerent: Francesc Rosell Bascompte 
Interventor: Antoni Peiret de Antonio 
Actua com a Secretària: Montserrat Baulas Bordes 
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EXCUSEN ASSISTÈNCIA:   
GALLART MIRET, ERNEST PSC  

 
 
 
El president obre la sessió d’acord amb l’ordre del dia següent: 
 
 
I- PART RESOLUTIVA  
 

1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 10 d’abril de 2014. 
 

 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE P LANS 

TRANSVERSALS 
 

2- Esmenar l’errada de transcripció de part del contingut de la clàusula 24 
del plec de clàusules administratives particulars que regula el contracte 
de gestió del servei de menjador escolar dels centres públics d’educació 
primària de la comarca de l’Alt Penedès, mitjançant concessió 
administrativa, per procediment obert i tramitació urgent.  

 
 
II- PART DE CONTROL 

 
3- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
4- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
5- Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 3 i 

24 d’abril de 2014. 
 

 
6- Moció que presenta el grup comarcal de la CUP-PA demanant la 

retirada de tots els símbols franquistes als municipis de la comarca. 
 
 
7- Informacions de la Presidència.  
8- Precs i Preguntes. 
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1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 10 d’abril de 2014. 
 
L’acta és aprovada per 29 vots a favor dels consellers presents dels grups 
polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP i de la CUP-PA, 1 una 
abstenció del grup polític comarcal d’ICV-EU-A-E. 
 
 
2- Esmenar l’errada de transcripció de part del con tingut de la clàusula 24 
del plec de clàusules administratives particulars q ue regula el contracte 
de gestió del servei de menjador escolar dels centr es públics d’educació 
primària de la comarca de l’Alt Penedès, mitjançant  concessió 
administrativa, per procediment obert i tramitació urgent.  
 
Atès que el Ple del Consell Comarcal en sessió de 10 d’abril de 2014 va aprovar 
l’inici de l’expedient de contractació per a la gestió del servei  de menjador 
escolar dels centres públics d’educació primària de la comarca de l’Alt 
Penedès, mitjançant concessió administrativa per procediment obert i 
tramitació urgent. Igualment, va aprovar inicialment el plec de clàusules 
administratives i el plec de prescripcions tècniques que regulen aquesta 
contractació. 

 
Atès que adoptat l’acord d’aprovació del plec de clàusules administratives 
particulars que regula la gestió del servei de menjador, s’ha detectat 
l’existència d’una errada de transcripció en el contingut del cànon que preveu la 
clàusula 24 referent al Règim econòmic de la gestió, en el sentit que la clàusula 
correcta és la que estableix, que serà a partir del segon any de la concessió 
que el concessionari haurà de satisfer un cànon que consistirà en un 
percentatge dels menús servits per a cada curs escolar, a fi i efecte de 
promoure la màxima concurrència en aquesta contractació.   
 
Atès que apreciada l’errada en el plec aprovat s’ha mantingut paralitzat el 
procediment de contractació fins a la seva subsanació per part de l’òrgan 
competent. 
 
Vist l’article 105.2 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de 
les administracions públiques i del procediment administratiu comú. 
 
Vist l’article 74.2 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i procediment 
de les administracions públiques de Catalunya. 
 
S’ACORDA: 
 
1- Esmenar l’errada de transcripció d’una part del contingut de la clàusula 24 
Règim econòmic de la gestió, referent al cànon de la concessió, 
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On diu:  

 
“Cànon de la concessió 
 
El concessionari satisfarà al finalitzar cada curs escolar al Consell Comarcal en 
concepte de cànon els imports següents: 
 
El 5% dels ingressos totals d’aquest servei, entenent com a tal l’import total de 
l’aplicació de les tarifes que el contractista obtingui, ja sigui directament dels 
usuaris del servei com del Consell Comarcal en concepte de beques de 
menjador. 
 
El cànon es liquidarà i s’abonarà a partir del mes de setembre de cada any i 
respecte als ingressos del curs anterior declarats pel concessionari, o bé un 
cop aprovats els comptes anuals de la concessió, en el cas que el Consell 
Comarcal així ho determini, mitjançant ingrés en el compte bancari que el 
Consell Comarcal estableixi”. 

 
Ha de dir:  
 
“Cànon de la concessió 

 
A partir del segon any de la concessió, a partir del curs, 2015-2016, el 
concessionari haurà d’abonar un cànon al Consell Comarcal per un import que 
vindrà determinat per la facturació total corresponent al servei de menjador per 
a cada curs escolar successiu. Aquest import es calcularà en funció dels 
menús servits, de conformitat amb l’esglaonat següent: 

 
Entre 1  a  100  menús : el 2%  
Entre 101 a 150 menús: el 3% 
Entre 151 a 200 menús: el 4% 
Entre 201 a 300 menús: el 5% 
 

Si el nombre de menús supera la xifra dels tres-cents s’aplicarà el percentatge 
màxim del cinc per cent. El cànon es liquidarà i s’abonarà a partir del mes de 
setembre de cada any mitjançant ingrés en el compte bancari que el Consell 
Comarcal estableixi.“ 
 
2- Continuar la tramitació de l’expedient en els termes adoptats en l’acord 
aprovat pel Ple del Consell Comarcal en sessió de 10 d’abril de 2014.  
 
 
(S’incorporen les conselleres senyores M.Carmen Villanueva Pin i Filo Martínez 
Bravo). 
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INTERVENCIONS: 
 
Conseller d’Ensenyament, senyor Jordi Bosch: 
Com ja ha comentat la senyora secretària, l’acord que es pren ja és un acord 
que ve del Ple anterior. Simplement, degut a que aquest curs ja ens acaba la 
concessió del servei de menjador i s’ha d’obrir el termini d’una nova concessió 
per les tres escoles on prestem el servei de menjador.  
I, diferent a l’acord que vàrem prendre, és arreglar aquest error de transcripció 
que hi va haver per incorporar aquesta modificació en aquest article, que fa 
referència a la compensació que ha de pagar l’empresa que en surti 
concessionària al Consell Comarcal. I és un cànon que va exempt el primer 
any. I, a partir del segon any, anirà en funció dels menús que ens serveixin. 
Res més.   
 
Portaveu de la CUP-PA, consellera senyora Àngela  Rus: 
Jo voldria fer-li una pregunta al conseller. I és que si s’ha de pagar aquests 
tants per cent a partir del segon any, el primer any, es pagarà cànon? No es 
pagarà cànon? I quin percentatge serà? Si ens ho pot explicar? 
Queda exempt el primer any? No es pagarà? 
Val. 
Llavors, jo volia exposar que aquests escalatge que s’ha introduït ara al 
contracte de concessió ve determinat pel 5% famós que havia de pagar 
l’empresa al Consell Comarcal per la prestació del servei. Que amb les 
dificultats que hi ha hagut i les baixes d’alumnes d’aquest servei, aquesta 
empresa ho demanava. I el Consell Comarcal ha accedit a pagar-lo.  
Nosaltres ja ens hi volem oposar i pensem que no és la millor manera, que no 
hem de pagar més perquè ens prestin el servei, sinó potser que la manera 
seria buscar alternatives que ens podrien ser d’utilitat per estimular altres 
àmbits de la indústria i el comerç. 
Aquí a Vilafranca tenim una cuina industrial, tenim molt producte de proximitat i 
tenim molta gent a l’atur.  
A nosaltres ens hagués agradat que s’hagués plantejat, com alternativa, fer 
una cooperativa. I que s’encarregués de la gestió el Consell Comarcal. Com 
s’està fent en altres àmbits i municipis d’arreu de Catalunya. 
Per posar uns exemples, hi ha la Doble Via Cooperativa i la Cooperativa El 
Puig, que s’encarreguen de donar aquest servei amb tot, monitors i tot inclòs.  
I hauríem d’haver previst amb quines quanties econòmiques estem parlant. Si 
ens sortiria més econòmic o no, enlloc de compensar econòmicament una 
empresa privada , per estimular-la per que ens presti el servei. 
Penso que hi ha alternatives i que no s’han tingut en consideració. 
Sí que vull fer esment de que arrel de la reunió que vaig tenir amb la Ció, que 
coneix el tema, doncs sap que hi ha problemes amb això i que penso que 
estava oberta a aquestes possibilitats.  
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Llavors jo deixaria obert aquí al plenari, que com que tenim sis mesos, perquè 
ho estableix el contracte anterior, que encara ens prestarà el servei l’empresa 
que ho feia, doncs aprofitar aquests sis mesos per valorar, tot i que es prengui 
l’acord, per valorar si seria possible una altra manera de gestió. 
Torno a repetir. Tenim una cuina industrial. Podríem fomentar el producte de 
proximitat. Amb l’estalvi de costos que això comportaria. I a més a més, 
podríem donar feina a gent que està a l’atur que, ja busquem maneres de fer-
ho --el Consell Comarcal està fent un esforç perquè es fan diferents programes 
i em penso que funcionen bé--, doncs incentivar-ho encara més.  
Llavors, deixem aquesta opció a taula i espero que sigui valorada. Tot i que, 
repeteixo, s’aprovi aquest acord. Tenim sis mesos de temps per poder-ho 
provar. O, com a mínim, veure si és viable.  
 
President: 
 
Bé, en tot cas, jo li faria una sèrie de matisos al plantejament.  
Tot i estar d’acord en que el sistema cooperatiu és un sistema positiu, i en 
aquest moment també s’està incentivant la formació de cooperatives, també 
segurament, per donar aquest servei aquesta empresa deu contractar 
personal. I per tant, si fem una cooperativa nova per treure gent de l’atur, però li 
traiem un servei a una empresa que té personal contractat, al final, en aquest 
punt podríem fer la par. I per tant, en aquest sentit, tampoc segurament hi 
guanyaríem massa. O si. No ho sé. Però en tot cas, també s’hauria de valorar.  
Per altra banda, també dir-li que un dels objectius del Consell Comarcal és 
donar el màxim de servei possible. I per tant, una mica a la línia aquesta del fet 
d’intentar fer la feina quan abans millor i no trobar-nos després, al final, quan 
comença el curs, amb el servei penjat o pendent. 
I per altra banda, també li matisaria, en el sentit de que en aquest moment, 
estem donant servei a 123 alumnes. Per tant, és un servei, jo diria, molt entre 
cometes, “menor”, comparat amb lo que s’havia arribat a fer. Degut a que la 
Generalitat, per generar estalvi, ha fet amb els instituts horari continuat. I per 
tant, en aquest sentit, tot això rebaixa aquestes expectatives. I jo no sé si 
tindria massa sentit el fet de generar una cooperativa per aquest concepte 
només concret.  
Per tant, en tot cas, aquí es podria plantejar el fet de mancomunar serveis amb 
molts ajuntaments o amb moltes escoles que donen aquest servei. I per tant, la 
cosa necessitaria un altre àmbit d’actuació molt més ampli per que això tingués 
sentit; per aquell tema de les pròpies economies d’escala. 
I per últim, dir-li també que, en tot cas, si volguéssim fer això, ho hauríem 
d’acabar establint com a servei propi. Perquè com a administració, estem 
obligats a qualsevol servei o qualsevol adjudicació o qualsevol obra, a treure-
ho a concurs públic. I per concurs públic, no ho podem limitar en l’àmbit 
territorial, sinó que ho hem d’obrir en tot l’àmbit que sigui.  
I per tant, no podem dir que volem que l’empresa sigui de Vilafranca, o sigui de 
La Granada, o sigui de Les Cabanyes, o sigui de Pontons, m’és igual, sinó que 
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ho hem d’obrir. I per tant, en aquest sentit, no ho podem limitar a l’àmbit de 
proximitat, mai. Encara que ens pesi. A mi això també em pesa. Jo sóc dels 
que pensa que hauríem d’intentar donar el màxim possible a les empreses, a 
les cooperatives i a les persones, de proximitat. Però és que la llei, en aquest 
moment, no ens ho permet. Per tant, en aquest sentit, dir-li que és complicat. 
Per tant, jo, tot i que podem estudiar altres vies, que no els hi nego, però jo 
penso que inicialment hauríem de mantenir la proposta. 
 
Portaveu de la CUP-PA, consellera senyora Àngela  Rus: 
Amb el tema de la proximitat, potser no m’he explicat bé, però tot això que 
vostè apuntava ara, no és només com a gestió pròpia, sinó que també podríem 
encarregar aquest servei. Per tant, el tema de la proximitat quedaria salvat. 
Depenent d’aquella empresa, aquella cooperativa, que portés aquesta gestió 
on decidís comprar o no comprar. Això sí que nosaltres ho podríem fer. 
A banda d’això, volia dir que el que no té sentit és compensar econòmicament 
a una empresa privada perquè presti el servei. Aquesta empresa es presenta a 
un concessió i aquesta concessió té un cost. Que a sobre l’hem de compensar; 
això jo em penso que sí que no té sentit.  
Ara compensarem el 2012-2013, que el tenim pendent. I ara, pel 2014, ja ho 
hem fet una mica a mida per que la compensació ja no sigui que l’empresa no 
l’hagi de reclamar; sinó que nosaltres mateixos ja li donem. Jo em penso que 
això sí que no té gaire sentit, quan hi ha alternatives; l’únic que s’han de portar 
a terme o s’han d’intentar portar a terme. Al menys, valorar-les.  
I després, amb el tema de que el servei no ens quedi penjat. Sabem que tenim 
sis mesos per endavant. Que l’empresa que prestava el servei ho ha de fer. 
Amb sis mesos, si un projecte es vol valorar i es vol tirar endavant, em penso 
que és temps suficient com per, almenys, posar-ho a sobre de la taula. 
Per tant, tinguem en compte que tenim sis mesos més de prestació del servei. 
Que no és que l’1 de setembre o el 15 de setembre hagi d’estar ja la concessió 
atorgada. 
 
President: 
Només un parell de matisos. 
En quant al tema de la compensació, com a administració, estem obligats a fer 
sostenibles els diferents serveis que es presten. Per tant, en aquest sentit, s’ha 
valorat tècnicament que cal fer aquestes compensacions per a que sigui 
sostenible econòmicament. Ha de ser-ho. Per no trobar-nos que, a més a més, 
a mig servei, l’empresa, o la cooperativa, o lo que fos --perquè com que ho 
obres a concurs, es pot presentar qui vulgui--, t’acabi deixant el servei perquè 
és insostenible. Per tant, en aquest sentit, hem de valorar això. I com a 
administració, lo que ens interessa és que el servei es mantingui. I no que a 
mig curs tinguem que córrer i no tinguem menjar en els menjadors, no tinguem 
menús en els menjadors. 
I en quant, com bé ho ha dit vostè, lo de la cooperativa i la proximitat, seria 
discutible. Jo penso que és molt discutible. 
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VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 30 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, i del PP, 1 vot en contra 
del grup polític comarcal de la CUP-PA, i 1 abstenció del conseller del grup 
polític comarcal d’ICV-EU-A-E. 
 
 
II- PART DE CONTROL 
 
 
3- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
  
Decret de la Presidència núm. 23, de 4 d’abril de 2 014 

1- Convocar els consellers comarcals del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, a la 
sessió ordinària del PLE d’aquest Consell Comarcal, que tindrà lloc a la sala de 
sessions el proper dia 10 d’abril de 2014, que començarà a les 19,30 hores, en 
primera convocatòria. Cas de no existir en primera convocatòria el quòrum de 
constitució requerit, quedarà automàticament convocada la sessió per la seva 
celebració, en segona convocatòria, 48 hores després. 

2- Establir els assumptes que configuren el següent: 
 
ORDRE DEL DIA 
 
I- PART RESOLUTIVA 
 

1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 13 de març de 2014. 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’ECONOMIA I 
HISENDA 

2- Aprovació de l’expedient de modificació de crèdit núm. 2 del Consell Comarcal 
corresponent al pressupost 2014. 

3- Aprovar provisionalment la modificació de diverses ordenances fiscals del 
CCAP. 

4- Aprovació dels plecs de clàusules administratives i tècniques que han de regir 
el procediment obert per a l’adjudicació del contracte del servei de neteja del 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 

 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE PLANS 

TRANSVERSALS 
5- Ratificació de l’acord de la Junta de Govern de 6 de març de 2014 en relació a 

la modificació del contracte administratiu amb l’empresa Iniciatives i 
Programes, SL, per a la prestació de diferents serveis de suport als 
ajuntaments de l’Alt Penedès en matèria de joventut. 

6- Ratificació de l’acord de la Junta de Govern, de 20 de març de 2014, en relació 
a l’acord de compensació econòmica amb l’empresa Serhs Food Àrea, SL 
adjudicatària del contracte de gestió del servei educatiu i social de menjador 
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dels centres escolars públics de la comarca de l’Alt Penedès, modalitat 
concessió. 

7- Aprovació de les bases de convocatòria per a la concessió d’ajuts individuals 
de menjador escolar (curs 2014-2015). 

8- Aprovació dels plecs de clàusules administratives i tècniques que han de regir 
el procediment obert per a l’adjudicació del contracte de gestió del servei 
educatiu i social de menjador dels centres escolars públics de la comarca de 
l’Alt Penedès, modalitat concessió. 

 
II- PART DE CONTROL 
9- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
10- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
11- Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 6 i 20 de 

març de 2014. 
12- Informacions de la Presidència.  
13- Precs i Preguntes. 

3- Donar trasllat d’aquesta resolució als consellers comarcals. 
 
Decret de la Presidència núm. 24, de 10 d’abril de 2014 

1- Aprovar el conveni de cooperació educativa entre la Facultat de Geografia i 
Història de la Universitat de Barcelona i el Consell Comarcal de l’Alt Penedès 
per a la realització de pràctiques acadèmiques externes dels estudiants en 
entitats col·laboradores (núm. FGH-128/13). La col·laboració es concreta en un 
projecte formatiu per estudiant, que consta com annex 1 al conveni per a les 
pràctiques externes de l’estudiant senyor ... (GCM) del Grau en Geografia. Les 
hores total de pràctiques són 400, concretades en 6 hores diàries, en horari de 
dilluns a divendres de 8 a 15 hores i el dijous de 16 a 19 hores, pel període del 
22 d’abril al 10 de setembre de 2014. Les pràctiques es durant a terme a l`Àrea 
de Territori i Sostenibilitat i les tasques de l’estudiant seran: 

- Desenvolupament i continuació del projecte de GIS comarcal, programa 
d’arranjaments de camins supramunicipal. 

- Donar contingut a l’aplicació de GIS comarcal, rutes i senders del Penedès 
destinats a Enoturisme. 

2- Designar com a tutora d’aquestes pràctiques a la senyora ... (GPM), tècnica de 
medi ambient del Consell Comarcal. 

 
Decret de la Presidència núm. 25, de 15 d’abril de 2014 
1- Aprovar la llista definitiva  d’aspirants admesos i exclosos de la convocatòria 
núm. BSA 2014/001, de Tècnic/a de grau mitjà treballador/a social (Serveis Socials 
Bàsics) següents: 
Admesos: 

Núm. Registre Cognoms Nom 
2014/700 G P Mª C 
2014/710 R B G S 
2014/712 B S J 
2014/764 B O J 
2014/775 L B M L 
2014/791 F I G 
2014/818 M R J 



ACTA NÚM. 4/2014 
P150514 

 
 

10 

2014/826 R M T 
2014/868 H A L 
2014/880 B S S 
2014/884 P B C 
2014/888 M R L 
2014/891 L C M 
2014/900 L A A 
2014/911 M C M 
2014/914 CA M O 
2014/917 F B J 
2014/922 G P M V 
2014/923 R R P R 
2014/925 D R R 
2014/926 B J Y 
2014/928 G V S 

 
Exclosos:   

Núm. 
Registre 

Cognoms Nom Motiu 

2014/944 S G Y Per no acreditar pagament de la 
taxa 

 
Decret de la Presidència núm. 26, de 15 d’abril de 2014 

1- Reconèixer al senyor ... (AMRP), el seu segon trienni, corresponent a la 
categoria A2, amb efectes del dia 27 de febrer de 2012. 

2- Reconèixer a la senyora ... (ACT), el seu catorzè trienni, corresponent a la 
categoria A1, amb efectes del dia 10 de març de 2014. 

3- Notificar el present acord als interessats. 
4- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans i a la tresoreria del 

Consell Comarcal als efectes oportuns. 
 
Decret de la Presidència núm. 27, de 24 d’abril de 2014 

1- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, a la senyora ... (MAR), 
mitjançant contracte de treball de durada determinada, a temps complet,  
modalitat eventual per circumstàncies de la producció, com a auxiliar 
administrativa (grup C2) adscrita al servei d’Ensenyament del Consell 
Comarcal, a raó de 37,5 hores setmanals, amb efectes del dia 5 de maig i fins 
al 4 de juliol de 2014,  per a la tramitació de les sol·licituds d’ajuts individuals 
de menjador (curs 2014-2015).  

2- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, a la senyora ... (NFY), 
mitjançant contracte de treball de durada determinada, a temps complet, 
modalitat eventual per circumstàncies de la producció, com a auxiliar 
administrativa (grup C2) adscrita al servei d’Ensenyament, a raó de 37,5 hores 
setmanals, amb efectes del dia 5 de maig i fins al 4 de juliol de 2014, per a la 
tramitació de les sol·licituds d’ajuts individuals de menjador (curs 2014-2015). 

3- Donar trasllat de l’acord als serveis d’Ensenyament, de Recursos Humans i a 
la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 
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Decret de la Presidència núm. 28, de 5 de maig de 2 014 
1- Aprovar la borsa de treball de treballadors/es socials de Serveis Socials Bàsics, 

convocatòria núm. BSA 2014/001, per a realitzar contractacions laborals 
temporals i/o nomenaments d’interins/es per a substituir empleats públics amb 
dret a reserva de lloc de treball, per cobrir temporalment vacants o per atendre 
necessitats urgents, d’acord amb l’ordre de puntuació següent: 

 

Núm. 
Registre 

 
Cognoms 

 
Nom 

Fase I 
Supòsit 
Pràctic  

Fase II 
Concurs  

Puntuaci
ó Total 

1 917/2014 F B J 16 10 26,00 

2 791/2014 F I G 12 10 22,00 

3 914/2014 C M O 14 7,3 21,30 

4 710/2014 R B S 9 10 19 

5 928/2014 G V S 11 5,85 16,85 

6 922/2014 G P M. V 12,5 3,05 15,55 

7 926/2014 B J Y 12,2 3 15,20 

8 826/2014 R M T 9 6 15,00 

9 818/2014 M R J 9 5,325 14,32 

10 891/2014 L C M 11 3,15 14,15 

11 900/2014 L A A 9 4,5 13,50 

12 764/2014 B O J 11 1 12,00 

13 868/2014 H A L 10 1,5 11,50 

14 911/2014 M C M 10,5 0 10,50 

15 700/2014 G P MªC 10 0 10 
2- Fer públic el present acord al taulell d’anuncis de la corporació (c/ Hermenegild 
Clascar, 1-3 de Vilafranca del Penedès), i al web del Consell Comarcal des d’on es 
podran consultar a l'adreça d'Internet: http://www.ccapenedes.cat/comunicacio/ofertes-
docupacio.  
La publicació d’aquest acte substitueix la notificació individual a les persones 
interessades, de conformitat amb el que estableix l’article 58.4 de la Llei 26/2010, de 3 
d’agost. 
3- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans als efectes oportuns. 
 
Decret de la Presidència núm. 29, de 5 de maig de 2 014 

1- Establir per a les persones que realitzin les substitucions, del lloc de treball 
d’auxiliar administratiu/va d’Atenció Ciutadana, un dia lliure de compensació 
per cada 29,54 hores realitzades en aquest lloc. 

2- Establir la relació del personal que realitzarà les tasques pròpies del personal 
de l’OAC de forma excepcional i de forma rotativa, d’acord amb les necessitats 
del servei, següents: 

                Titulars: 
• ... (ECR) 
• ... (MIB) 
• ... (CUN) 
Suplent: 
• ... (NPG) 
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Atenen circumstàncies excepcionals i urgents, es podran incorporar al torn a 
persones no compreses en la relació de substitucions prèvia comunicació al 
servei corresponent. 
Tanmateix, els caps de servei o departament podran segons les circumstàncies 
del seu servei proposar persones alternatives comunicant-ho prèviament a 
l’OAC, amb indicació de si la substitució és puntual o continuada. 

3- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans, l’OAC, als interessats, 
als responsables i caps dels serveis del Consell Comarcal.  

 
Decret de la Presidència núm. 30, de 5 de maig de 2 014 

1- Reconèixer al senyor ... (EMB), el seu segon trienni, corresponent a la 
categoria A2, amb efectes del dia 25 d’abril de 2014. 

2- Notificar el present acord a l’interessat. 
3- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans i a la tresoreria del 

Consell Comarcal als efectes oportuns. 
 
 
10- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
 
Resolució de la Gerència núm. 25, de 3 d’abril de 2 014 
TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS 
ASSISTENCIALS. 

 
NOM USUARI/ÀRIA 

 

MES EUROS 

• ... (RSS) MARÇ 42,88 € 
• ... (COV) MARÇ 16,08 € 

TOTAL EUROS……………………  58,96 

 
Resolució de la Gerència núm. 26, de 7 d’abril de 2 014 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE LA TAXA PER LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS 
TÈCNICS DE PREVENCIÓ I CONTROL AMBIENTAL DE LES ACTIVITATS AL MES 
DE MARÇ DE 2014 

Núm. 
Factura  

AJUNTAMENT Nom empresa Concepte Import 

I-8 Torrelavit Angels Solanes Sánchez C3 119,00 
I-9 Sant Llorenc d’Hortons Finortex, SL B4,B4-2,B5,B12 516,60 
  Total……………………….  635,60 
 
Resolució de la Gerència núm. 27, de 7 d’abril de 2 014 
APROVAR LA FACTURACIÓ DEL SIMULACRE DEL PAU D’OLESA DE 
BONESVALLS I LA REVISIÓ DEL PAU DE SANT LLORENÇ D’HORTONS 

Núm. 
Factura 

AJUNTAMENT Base Imponible Iva 21% Total 

5 Olesa de Bonesvalls 92,79 19,49 112,28 
6 Sant Llorenç d’Hortons 322,41 67,71 390,12 

Total...................   502,40 
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Resolució de la Gerència núm. 28, de 8 d’abril de 2 014 
AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS – CENTRES PÚBLICS), 
corresponent al mes de març de 2014  : 

- alumnes de l’ESCOLA EL DRAC de  Pacs del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  93,00 € 

- alumnes de l’ESCOLA LLEBEIG de Vilobí del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  775,00 € 

 
Resolució de la Gerència núm. 29, de 8 d’abril de 2 014 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS - CENTRES CONCERTATS), 
corresponent al mes de març de 2014: 

- alumnes del COL·LEGI SANT RAMON de  Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  347,20 € 

- alumnes del  FUNDACIÓ ESCOLAR SANT JOSEP de Vilafranca del Penedès, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  6,20 € 

 
Resolució de la Gerència núm. 30, de 8 d’abril de 2 014 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (NO OBLIGATORIS), corresponent al mes de 
març de 2014 :  

- alumnes de l’ ESCOLA ANTONI GRAU MINGUELL de  Sant Quintí de Mediona 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  298,84 € 

- alumnes de l’  ESCOLA Arrels de  Sta Margarida i els Monjos relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.813,50 € 

- alumnes de l’  ESCOLA AVINYONET DEL PENEDÈS d’ Avinyonet relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  440,20 € 

- alumnes de l’  ESCOLA CRISTÒFOR MESTRE de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.389,79 € 

- alumnes de l’  ESCOLA DR. SAMARANCH I FINA de  Sta Margarida i els Monjos 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  607,82 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL CASTELLOT de  Castellví de la Marca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.556,20 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL CIRCELL d’ Olèrdola relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  1.357,80 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL DRAC de  Pacs del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  241,80 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL MONTCAU d’Ordal  relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  267,30 € 

- alumnes de l’  ESCOLA ESTALELLA GRAELLS de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  4.240,98 € 

- alumnes de l’  ESCOLA FONT-RÚBIA de  Guardiola de Font Rubí relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  466,55 € 

- alumnes de l’  ESCOLA GUERAU DE PEGUERA de  Torrelles de Foix relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  4.852,43 € 

- alumnes de l’  ESCOLA J.J. RÀFOLS de  Torrelavit relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  105,40 € 

- alumnes de l’  ESCOLA JACINT VERDAGUER de  La Granada relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.168,70 € 
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- alumnes de l’  ESCOLA JAUME BALMES de  Sant Martí Sarroca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.780,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA JOSEP BALTÀ ELIAS de  Vilafranca del Penedès relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  4.543,69 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LA CABANA de  Les Cabanyes relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  158,72 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LA PAU de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.821,87 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LES FONTS  DE GELIDA de  Gelida relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.492,65 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LES VINYES de  Sant Cugat Sesgarrigues relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  14,76 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LLEBEIG de  Vilobí del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.848,22 € 

- alumnes de l’  ESCOLA MAS I PERERA de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  3.764,23 € 

- alumnes de l’  ESCOLA MONTANYANS de  Sant Marçal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  838,55 € 

- alumnes de l’  ESCOLA MONTCAU de  Gelida relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  2.543,08 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PAU BOADA de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  6.303,85 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PAU CASALS de  Sant Llorenç d'Hortons relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  469,65 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PONT DE L'ARCADA d’  Olesa de Bonesvalls relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  472,75 € 

- alumnes de l’  ESCOLA ROSSEND MONTANÉ de St. Pere Molanta relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  834,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT DOMÈNEC de  Sta Margarida i els Monjos relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  778,72 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT JERONI de  St. Pere de Riudebitlles relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  908,30 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT JORDI de  St. Pau d'Ordal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  15,50 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANTS ABDÓ I SENÉN d’  El Pla del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  487,50 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SUBIRATS de  Lavern relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  455,70 € 

- alumnes de l’  ESCOLA VIROLAI de Puigdàlber relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  144,00 € 

- alumnes de l’  IE JACINT VERDAGUER (PRIM) de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.247,13 € 

- alumnes del  COL·LEGI  SANT JOSEP de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  899,00 € 

- alumnes del  COL·LEGI EL CARME de  Vilafranca del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  449,50 € 

- alumnes del  COL·LEGI SANT RAMON de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.999,50 € 
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- alumnes de l’ ESCOLA MONTAGUT de  Vilafranca del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  215,45 € 

- alumnes de la   FUNDACIÓ  PRIVADA VEDRUNA de  Sant Sadurní d'Anoia 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  527,00 € 

- alumnes de la  FUNDACIÓ ESCOLAR SANT JOSEP de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.165,60 € 

 

Resolució de la Gerència núm. 31, de 28 d’abril de 2014 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE LA TAXA PER LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS 
TÈCNICS DE PREVENCIÓ I CONTROL AMBIENTAL DE LES ACTIVITATS AL MES 
DE MARÇ DE 2014 

Núm. 
Factura 

AJUNTAMENT Nom empresa Concepte Import 

I-10 Pacs del Penedès Vodafone España, SAU B4,B5,B12 468,50 
I-11 Sant Quintí de 

Mediona 
Gp-Pharm, AS B4 96,40 

I-12 Sant Sadurní 
d’Anoia 

Celulosa Industrial de l’Alto 
Ser, AS 

B4 96,40 

  General de Gasolineras, SL B4,B4-
2,B5,B12 

516,60 

I-13 Subirats Deixalles i transports Angel 
Plazas, SA 

B4 96,40 

I-14 Torrelavit Autoplanxa Torrelavit, SCP B4 96,40 
  Total……………………….  1.370,70 
 
 
5- Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 3 i 
24 d’abril de 2014. 
 
Es dóna compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 3 i 24 
d’abril de 2014. 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
6- Moció que presenta el grup comarcal de la CUP-PA  i d’ICV-EU-A-E 
demanant la retirada de tots els símbols franquiste s als municipis de la 
comarca. 
 
Atès que, fa més de 35 anys que va acabar la dictadura feixista de Franco i, 
amb ella un dels episodis més negres de la història del nostre país. I, tenint en 
compte que durant el darrer segle la nostra nació ha sofert dues dictadures; 
dues etapes basades en l’opressió i en la imposició feixista, de les quals ja ens 
hem deslliurat, però encara resten elements que ens ho recorden. 
 
Atès que, molts ajuntaments de Catalunya han estat pioners en l’eradicació de 
símbols i vestigis del franquisme, la nostra comarca no pot permetre’s 
l’existència de símbols que exaltin o recordin la dictadura i les seves “gestes” 
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contra la democràcia, contra la llibertat, així com l’aniquilació de les institucions 
legítimes de Catalunya. 
 
Atès que, la nostra ciutadania ha après i reclamat que és possible una nova 
manera de governar, on els valors democràtics, els valors de la pau, de la 
justícia i la llibertat han estat els substituts d’aquelles imposicions. 
 
Atès que, si des del consell comarcal es vol vetllar per la cultura de la pau i per 
defensar tots els elements que siguin propers a aquests ideologia és necessari 
mostrar un rebuig contundent per les diferents mostres de suport a períodes 
dictatorials, que s’han caracteritzat per l’ús injustificat de la imposició i opressió 
cap a persones i col·lectius contraris a la seva ideologia. 
 
Atès que, encara resten algunes mostres (amb elements que ens traslladen a 
aquells temps, que si bé són històrics, no són democràtics) que mantenen viva 
la memòria del franquisme en els municipis de la comarca, com per exemple, el 
nom d’alguns carrers o algunes plaques del “ministerio de la vivienda” 
franquista, en habitatges de protecció oficials construïts als anys 50, 60 i 70, les 
quals inclouen l’emblema de la Falange, amb el jou i les fletxes. 
 
Atès que, molts ajuntaments catalans ja han fet retirar aquestes plaques i han 
modificat el nomenclàtor de carrers. 
 
Atès que, el govern espanyol va aprovar la Ley 52/2007, de 26 de diciembre, 
por la que se reconocen y amplían derechos y se establecen medidas en favor 
de quienes padecieron persecución o violencia durante la guerra civil y la 
dictadura que estableix en l’article 15 punt 1 que Las administraciones públicas 
en el ejercicio de sus competencias, tomarán las medidas oportunas para la 
retirada de escudos, insignias, placas y otros objetos o menciones 
conmemorativas de exaltación, personal o colectiva de la sublevación militar, 
de la Guerra Civil y de la represión de la Dictadura. Entre estas medidas podrá 
incluirse la retirada de subvenciones o ayudas públicas. 
 
Per tot això, des de la Candidatura d’Unitat Popular, proposem al Ple l’adopció 
dels següents acords: 
 
PRIMER.- SOL·LICITAR als ajuntaments de la comarca un inventari exhaustiu 
dels elements i simbologia franquistes que encara perduren en els municipis de 
la comarca. 
SEGON.- SOL·LICITAR als ajuntaments de la comarca que es retirin tots els 
elements franquistes inventariats, en especial les plaques dels edificis del 
Instituto Nacional de la Vivienda. 
TERCER.- SOL·LICITAR als ajuntaments de la comarca modificar el 
nomenclàtor i substituir les plaques dels carrers que contenen noms de 
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persones d’etapes dictatorials per noms de persones o entitat que hagin lluitat 
contra el feixisme i per la llibertat del nostre poble. 
QUART.- RESTITUIR la memòria de tota persona o entitat que va ser 
perseguida o il·legalitzada durant períodes dictatorials. 
CINQUÈ.- TRASLLADAR a la conselleria d’habitatge l’acord de la retirada de 
totes les plaques amb l’emblema de la Falange de tots els habitatges del 
municipi. 
SISÈ.- TRASLLADAR aquests acords als grups polítics del Parlament de 
Catalunya. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Portaveu de la CUP-PA, consellera senyora Àngela  Rus: 
En la defensa d’aquesta moció, la veritat és que no necessita gaire més del 
que s’ha transcrit. Em sembla que és una moció que ja s’ha debatut a molts 
municipis. I tots sabem, més o menys, el rebombori que ha tingut i l’acceptació, 
o no, de la mateixa.  
Però si fer un petit comentari. Dir que l’objectiu d’aquesta presentació de la 
moció és que, des del CCAP, es faci un gest en favor de la memòria històrica i 
es posi de manifest la voluntat dels poders públics de vetllar pel coneixement i 
el manteniment de la memòria històrica de Catalunya, com a patrimoni 
col·lectiu, que serveixi de testimoni de la resistència i de la lluita dels drets i de 
les llibertats democràtiques al nostre país.  
Com he anunciat, és una moció que tots els grups coneixem. Molts de 
nosaltres ja les hem presentat als nostres municipis respectius. En alguns ha 
sortit endavant i en altres no. I per tant, no em vull entretenir més.  
El que si que demanaria a tots els consellers és el vot per tal de que aquesta 
moció tiri endavant. I que l’administració pública faci la seva feina i engresqui 
als ens locals a retirar qualsevol vestigi d’aquesta època obscura i espero que 
mai més retornable. 
 
President: 
En tot cas, i després d’haver-ho comentat a nivell d’equip de Govern, els dos 
grups polítics que donem suport al Govern, i també amb el grup del PSC, i en 
tot cas, no sé si Iniciativa també s’hi afegiria, nosaltres demanaríem una 
modificació en el sentit –i més tenint en compte, jo entenc, que aquesta moció 
tal com està redactada, en un ajuntament té sentit, però en tot cas, com a 
Consell Comarcal, el fet de no ser competents directament sobre la matèria, 
sinó que qui és competent és el propi ajuntament de cada un dels municipis--, 
nosaltres entendríem que seria millor que en el primer, en el segon i en el 
tercer punt de la proposta es contemplés, en comptes de REALITZAR, 
RETIRAR i INSTAR els municipis: 
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“...SOLICITAR als ajuntaments de la comarca que facin un inventari... 
 SOLICITAR als ajuntaments de la comarca que es retirin tots els elements 
franquistes... 
 i SOLICITAR als municipis a modificar el nomenclàtor...” 
 
Entenem que, com a Consell Comarcal, no som competents per obligar. Si som 
competents per sol·licitar, perquè, en el fons, estàs demanant a aquest 
ajuntament que ho faci i, per tant, en aquest sentit, si fos així, com a mínim –
parlo, d’entrada, pels dos grups que donem suport al Govern i entenc que per 
part del PSC, també, al menys per la conversa que hem tingut abans—, doncs 
li donaríem suport. I, a més a més, penso que no només hi donaríem suport, 
sinó que, d’alguna manera, intentaríem treballar en el sentit de que els 
ajuntaments ho fessin.  
I, per altra banda, a nivell de Consell Comarcal, jo penso que hauríem de fer-ho 
conjuntament amb l’Institut d’Estudis Penedesencs, que ha treballat molt tot el 
tema de la memòria històrica. Per tant, en aquest sentit, es podria plantejar 
algun tipus d’acte de restitució de la memòria històrica en l’àmbit comarcal. 
 
Portaveu de la CUP-PA, consellera senyora Àngela  Rus: 
D’acord. 
Bé, doncs després de la consulta amb el meu grup, estaríem d’acord en que 
aquesta esmena es pugui realitzar.  
Però si que no em puc estar de dir, adreçat al senyor Salius, que aquest text és 
íntegre, aquesta part dispositiva que nosaltres hem fet aquí, de la moció que el 
seu grup ha presentat en diferents ajuntaments on surt la paraula RETIRAR, 
INSTAR, RESTITUIR, TRASLLADAR i TRASLLADAR. 
Però, torno a repetir que estem d’acord amb l’esmena, que la intenció és que 
això tiri endavant, i que per tant, no tenim cap problema, des de la CUP,  en 
posar SOL·LICITAR.   
 
Vicepresident primer, senyor Jesús Salius: 
Senyora Rus, sí, sí, aquesta part és íntegra. 
Però nosaltres, en el seu moment, vàrem tenir un posicionament per una altra 
part, que no surt aquí, perquè era una moció més complerta i que tocava dos 
temes diferenciats més.  
És a dir, el comentari que ha fet, l’entenc, però penso que és fora de lloc, en el 
Consell Comarcal. 
 
Portaveu de la CUP-PA, consellera senyora Àngela  Rus: 
Doncs jo penso que no, perquè vostès, quan l’han presentat, l’han presentat 
amb aquestes paraules i ha sortit favorable i s’ha votat; ha quedat aprovada. 
Per tant, em penso que des d’Esquerra no hi hauria tant de problema en 
aprovar.  Però que acceptem l’esmena i cap problema. La qüestió és que això 
es tiri endavant i instem als ajuntaments a donar compliment. 
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President: 
Primer, agrair-li que accepti l’esmena. 
Però també demanaria que aquelles polèmiques que tinguem en els municipis, 
no cal que sempre les acabem traslladant al Plenari del Consell Comarcal.  
Ho dic perquè de polèmiques n’hi pot haver a 27 municipis. Tots els que estem 
aquí, els 33 consellers/conselleres, estem en un municipi. Uns al Govern, uns a 
l’oposició i, ens podem passar els Plenaris debatent sobre lo que cadascú ha 
votat en cada un dels seus municipis, i lo que ha votat, o no ha votat, aquí. 
En tot cas, demanaria que aquests debats es facin en cada un dels municipis i, 
que quan vinguem aquí, pensem en l’àmbit comarcal, que és el que d’alguna 
manera ens porta a treballar aquí. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Bé, com que l’objectiu és poder-ho tirar endavant, lògicament, nosaltres hi 
donarem suport, fins i tot, demanaríem d’encapçalar-la també, perquè aquesta 
és una moció tipus que nosaltres, el nostre grup, ha presentat molt sovint. 
Crec que en aquests moments ja no s’hauria d’haver de parlar d’això, és 
quelcom que ja fa molts anys que hauria d’estar resolt. 
I, en qualsevol cas, em sembla que l’element més important són aquests 
inventaris. Perquè grans monuments, a tot arreu ja s’han destruït, però sí que 
és veritat que hi ha les plaques de les vivendes, aquestes de protecció, de la 
falange, etc.  
Per tant, nosaltres hi donarem suport. Acceptem la modificació que permet fer 
que sigui viable i, com deia abans, estaríem encantats d’encapçalar-la, també. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
En tot cas, nosaltres, amb tot el que s’ha parlat fins ara, totalment d’acord. 
Pensem que en el fons cada municipi també ha anat ja eliminant tota aquesta 
simbologia, i de fet, a cada municipi, en alguns, hi ha comissions que 
decideixen els nous noms dels carrers que en aquest cas s’hi aplica. 
També és important aquest tipus de mocions per recordar coses que encara 
van passant.   
I fa poques setmanes sortia als mitjans de comunicació com encara hi havia 
una editorial coneguda que posava en el seu llibre i citava alguns poetes en 
aquest cas, que van patir la repressió i, fins i tot, l’afusellament en la guerra 
civil, postguerra i tota la situació que va venir i de les seves famílies. I realment 
oblidava molt d’aquesta història. Deia bàsicament que si Machado estava de 
viatge a França i es va morir allà, doncs pràcticament, de casualitat. O Lorca, 
per exemple, també. Vull dir que això que va sortir als mitjans no fa una altra 
cosa que donar uns missatges que, d’alguna manera, distorsionen el que va 
passar.  
Per tant, aquestes editorials que al final publiquen centenars i milers de llibres 
que van adreçats als més petits, et fan pensar molt que realment hem d’anar 
insistint amb mocions com aquesta. Que coincidim totalment amb l’esperit. Si 
bé la part de com es du a terme tot això, cada municipi té el seu ritme i va fent 
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per arribar a aquest objectiu. Però en tot cas, no oblidem que continuen havent-
hi coses que et fan pensar que hem d’anar insistint amb la memòria històrica. I 
hem d’anar insistint amb el que va significar aquest període en blanc i negre. 
Aquest període tant trist que va afectar a moltíssima gent. I que realment va 
portar a aquest país a una situació realment sense llibertat i amb una situació 
que tots coneixem i que segurament els nostres pares i avis van patir més 
directament. 
 
Portaveu d’ERC, conseller senyor Pol Pagès: 
En principi, agrair la presentació de la moció, perquè aquestes mocions fan 
falta de tant en tant, és a dir, s’ha avançat molt en el tema de la memòria 
històrica, a Catalunya sobretot. Però sí que és veritat que no estem al nivell 
d’altres països, com puguin ser Alemanya, Àustria, Itàlia, etcètera. En els quals 
sí que s’ha fet una neteja important en aquests espais públics per diferenciar el 
que realment era història del que realment era la imposició de la ideologia 
feixista predominant. 
En aquest sentit, aquestes mocions són interessants, bàsicament, perquè ens 
tornen a replantejar tot allò que encara està per fer, tot allò que encara es pot 
fer des dels municipis, tot allò que encara es pot fer des dels mitjans de 
comunicació i tot allò que els poders públics hem de sol·licitar als diferents 
ajuntaments, a les diferents entitats que treballen tots aquests temes. Treballar 
uns i altres per tal de fer net aquesta xacra que va durar tants anys, que va 
tenir unes conseqüències tan negatives i, que evidentment, no pot ser que 
encara ens anem trobant en els carrers com si hi hagués vencedors i vençuts. 
Que això, en aquest sentit, s’ha de passar pàgina, però evidentment, depurant 
els responsables que ens van portar a aquesta situació penosa. 
 
President: 
En tot cas, des del grup comarcal de Convergència i Unió, evidentment que 
donarem suport a la moció. 
Està clar que tot lo que s’ha dit, ja s’ha dit i, per tant, tampoc em repetiré.  
En tot cas, només una anècdota que penso que té sentit avui. I més, sent jo 
alcalde de Les Cabanyes.  
Doncs a Les Cabanyes, a l’any 1937, l’alcalde que hi havia en aquell moment, 
va decidir que els carrers es numerarien i no tindrien nom. Per tant, hi hagués 
el règim que hi hagués, els carrers tindrien número. Avui en dia, a Les 
Cabanyes anem de l’avinguda 1, seguint pel carrer 2 i acabem al carrer 36. És 
una anècdota, res més.  
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 30 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, de la CUP-PA i d’ICV-
EU-A-E, i 2 abstencions dels consellers del grup polític comarcal del PP. 
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12- Informacions de la Presidència.  
 
En tot cas, comentar que amb insistència, ahir o abans d’ahir, han començat o 
comencen, les obres del segon carril d’accés a la rotonda que hi ha a sobre de 
la C-15 i la N-340, que va, pràcticament, des de l’accés dels 5 ponts, on hi ha la 
zona esportiva i la sortida de les ambulàncies, fins a la rotonda que hi ha a 
sobre de la C-15 i la N-340.  
Que és un tema que des del Consell d’Alcaldes i des del Plenari del Consell 
Comarcal s’havia demanat reiteradament al president i al conseller del 
departament de Territori i Sostenibilitat, concretament, al conseller Santi Vila.  
I que per tant, les obres estan en marxa per alleugerir aquest trànsit intens que 
hi ha d’accés a aquesta rotonda.  
Que em sembla que demà ve el conseller a inaugurar les fires de Vilafranca i 
anunciarà aquest fet, que ja s’està veient sobre el terreny, perquè hi ha 
senyalització, maquinària, etcètera. Per tant, una cosa més que hem 
aconseguit.  
I ara seguim treballant pel tema de la senyalització i les vies laterals de la C-15. 
Inicialment, com a temes de presidència, res més. 
 
 
13- Precs i Preguntes. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
No sé ben bé si és un prec o una pregunta. Un desig, una demanda... 
En qualsevol cas, fa uns plens enrere, dos, es va aprovar per unanimitat, una 
moció o una proposta, que feia la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca. I jo 
recordo que, donada la unanimitat que va haver-hi, vàrem demanar que al 
balcó d’aquest Consell Comarcal es posés també, ja que eren tant aficionats a 
posar banderes, que no només hi hagués banderes sobiranistes, sinó també 
una bandera en relació al tema de la hipoteca.  
Veig que això no ha succeït, no sé si passarà o no passarà, si es posarà o no. 
Si s’espera a que es resolgui el problema o... 
 
President: 
Recordo, conseller, perfectament la meva resposta. 
Vostè recorda la meva resposta? 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Que en podíem posar moltes. 
 
President: 
No. La meva resposta va ser: buscarem el lloc més idoni. 
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Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Ah. I l’ha trobat? 
 
President: 
Recordo perfectament que li vaig respondre: buscarem el lloc més adequat. No 
idoni, no, més adequat per posar-la. Li vaig respondre això. 
I per tant, no pateixi que estem buscant el lloc més adequat per posar-la. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Espero que el trobi. I que sigui visible, clar. 
 
President: 
Esperem trobar-lo. 
 
Portaveu de la CUP-PA, consellera senyora Àngela  Rus: 
Des de la CUP voldríem fer un prec en aquest Plenari. I seria demanar el seu 
recolzament en aquesta campanya que ha sorgit a les xarxes socials en 
recolzament al company Iza pels comentaris homòfons que està patint per la 
seva condició d’homosexual. 
Llavors jo només demanaria que se li donés suport des del Consell Comarcal. 
Aquest xicot és del Vendrell. En principi, afectació territorial d’aquest plenari, no 
hi seria. Però sí que m’agradaria donar-li el suport, perquè en els anys que 
estem, això ja no hauria de ser. A una persona se l’ha de valorar per moltes 
altres coses que no pas per la seva orientació sexual, la seva ideologia política, 
etc. etc.  
Aquesta campanya ha consistit en portar una flor al cap. Perquè tot ve arrel 
d’una foto que aquest noi es va fer amb una flor al cap. Això ha estat motiu 
suficient pels homòfons perquè sigui carn de canó. I en suport, molts de 
nosaltres, avui l’hem portada durant tota la jornada. 
Llavors demanaria el suport del Plenari en contra d’aquesta actitud homòfona i 
en recolzament a l’Iza. Gràcies. 
 
President: 
Jo no conec el cas. Però si hi ha un cas d’homofòbia amb una persona per la 
seva orientació sexual, al menys per part meva, no sé si algú en té alguna cosa 
en contra, però jo des de luego, si hi ha això, el recolzament hi és. Es que no 
tinc res més a dir. Aquestes coses no poden passar avui en dia.  
 
Consellera del PSC-PM, senyora Núria Bolet: 
Només preguntar si des del Consell Comarcal podem arribar a tenir algun tipus 
de posicionament respecte al segrest de les 200 nenes que hi ha hagut a 
Nigèria pel grup islamista armat de Boko Haram. I que per tant, que suposa la 
vulneració dels drets humans, sobretot els drets dels infants i els drets a rebre 
una educació, el dret a la llibertat i el dret a la igualtat. 
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És a dir que potser des d’aquí, des del Consell Comarcal, podríem fer una 
crida. No sé quina seria la manera. Però sí que la comunitat internacional, de si 
estaríem a favor o no, de que es prenguin aquestes mesures necessàries 
perquè totes aquestes nenes puguin tornar amb les seves famílies. I per tant 
puguem vetllar per garantir una defensa dels drets humans, en aquest cas 
també drets de les dones.  
I crec que tenim una responsabilitat amb la humanitat que ens pertoca a tots. I 
ja que tenim aquest poder d’estar aquí, doncs que per tant, que ho poguéssim 
tirar endavant. 
 
President: 
Exactament lo mateix que he dit abans. Però aquest cas és més greu encara.  
O sigui, el cas d’abans era greu i aquest és molt més greu.  
El cas d’infants, nenes, en aquesta situació, doncs evidentment ratlla els límits 
insospitats.  
Per tant, en aquest sentit, no només donar suport, sinó que ja mirarem de 
buscar la fórmula de com podem fer arribar aquest recolzament i aquesta 
iniciativa d’aquest Plenari en aquest sentit. Al menys, jo és lo que entenc. 
Suposo que no hi ha cap conseller/consellera que ho vegi incorrecte. I per tant, 
si els hi sembla bé, ho acordaríem d’aquesta manera.  
 
Consellera del PSC-PM, senyora Filo Martínez: 
Us volia deixar a les taules que el cap de setmana del 30 comença a Santa 
Margarida i els Monjos la fira Remeiart. El cap de setmana del 15 de juny 
tindrem diferents actes. Us faré arribar el programa. Que no en tenim, però sí 
que tenim ja a l’abast el tema de les tapes i les jornades tècniques que hi ha. 
Us deixaré un a cadascun i us farem arribar el programa. 
 
 
 
 
I sense més assumptes a tractar, el president aixeca la sessió quan són les 
20:16 hores, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
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